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Protokół Nr XLIV/18 

z XLIV sesji Rady Gminy Mieścisko w dniu 7 listopada 2018 r. w godzinach od 10.00 do 14.00 

w sali widowiskowej Domu Kultury w Mieścisku. 

 

Adn.1 

 XLIV sesję, ostatnią w VII kadencji organów gminy otworzyła Przewodnicząca Rady – 

P.Elżbieta Kapczyńska. Na wstępie powitała wszystkich radnych, Wójta Gminy – P.Andrzeja 

Banaszyńskiego i pracowników administracji samorządowej, kierowników jednostek 

organizacyjnych na terenie gminy, sołtysów wsi i wszystkich gości biorących udział w dzisiejszej 

sesji. 

(Listy obecności stanowią Załączniki Nr 1 i 2 do protokołu). 

 

Adn. 2 

 Przewodnicząca Rady poinformowała, że na 15 radnych Rady Gminy, na dzisiejszej sesji 

obecnych jest 14 co stanowi quorum, wobec czego Rada jest prawomocna do prowadzenia 

obrad i podejmowania uchwał. 

Radny nieobecny usprawiedliwiony – P.Ryszard Rodzewicz 

(Lista obecności radnych stanowi Załącznik Nr 3 do protokołu). 

 

Adn. 3 

 Przewodnicząca Rady odczytała Porządek obrad XLIV sesji Rady Gminy, jaki radni i 

goście otrzymali z zaproszeniem na dzisiejszą sesję. 

Do przedstawionego Porządku obrad zgłosił wniosek Wójt Gminy – P.Andrzej Banaszyński w 

sprawie wprowadzenia dodatkowego projektu uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr 

XXXIV/223/17 Rady Gminy Mieścisko z dnia 27 grudnia 2017 r. w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Mieścisko na lata 2018-2025. Obecnie toczy się 

postępowanie w sprawie przetargu nieograniczonego na odbiór odpadów komunalnych w 

2019 roku. Jest to już drugie postepowanie w tym zakresie gdyż pierwsze zostało 

unieważnione z uwagi, ze kwota oferty przewyższała kwotę zabezpieczoną w budżecie. W 

Wieloletniej Prognozie Finansowej na 2019 rok zostały zabezpieczone środki w kwocie 

450.000 zł. Oferta w pierwszym i8 drugim postępowaniu była na kwotę 499.830,24 zł. W 

związku z powyższym zachodzi potrzeba zabezpieczenia środków W WPF na kwotę 500.000 zł, 

co umożliwi wyłonienie wykonawcy usługi i podpisanie umowy.  Jednocześnie Wójt Gminy 

wnioskował aby projekt uchwały w sprawie zmiany WPF wprowadzić jako kolejny po podjęciu 

uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy na 2018 rok a uchwałę w sprawie wzrostu opłat 

za odpady wprowadzić do porządku jako pierwszą w pierwszej kolejności następne punkty 

porządku obrad tym samym zmienią kolejność. 
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Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie wniosek Wójta o wprowadzenie do porządku 

obrad dodatkowego projektu uchwały. 

Radni w głosowaniu jednogłośnie przy 14 głosach „za” wyrazili zgodę na wprowadzenie do 

porządku obrad projektu uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXIV/223/17 Rady Gminy 

Mieścisko z dnia 27 grudnia 2017 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Mieścisko na lata 2018-2025.Jednocześnie akceptując proponowaną kolejność 

podejmowania uchwał. 

Innych zmian do porządku obrad sesji nie zgłoszono. 

Porządek obrad XLIV sesji Rady Gminy po zmianie przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie sesji. 
2. Stwierdzenie quorum. 
3. Przedstawienie porządku obrad XLIV sesji Rady Gminy – możliwość wprowadzenia zmian. 
4. Przyjęcie protokołu obrad z poprzedniej sesji. 
5. Interpelacje i zapytania radnych. 
6. Zapytania sołtysów. 
7. Informacja z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym.  

8. Informacja z działalności Przewodniczącej Rady Gminy w okresie  międzysesyjnym. 
9. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych w roku szkolnym 2017/2018. 
10. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi powstającymi na nieruchomościach zamieszkałych oraz 
ustalenia wysokości tej opłaty. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie postanowienia o odbieraniu odpadów komunalnych od 
właścicieli nieruchomości, na których nie zamieszkują mieszkańcy a powstają odpady 
komunalne oraz ustalenia stawki opłaty za pojemnik. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy na 2018 rok. 
13. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXIV/223/17 Rady Gminy Mieścisko 

z dnia 27 grudnia 2017 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Mieścisko na lata 2018-2025. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie obniżenia 1 decytony żyta do podatku rolnego. 
15. Podjęcie uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

obejmującego tereny obrębu geodezyjnego Żabiczyn – wieś Żabiczyn część Zachodnia, 
gmina Mieścisko. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia 3 letniego Gminnego Programu Wspierania 
Rodziny w Gminie Mieścisko na lata 2019-2021. 

17. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
18.  Informacja o złożonych oświadczeniach majątkowych za rok 2017. 

 19. Podsumowanie pracy VII kadencji organów gminy Mieścisko. 
 20. Zakończenie. 
 
Adn. 4 
 
 Przewodnicząca Rady Gminy poinformowała, że protokół z ostatniej sesji Rady Gminy był 

do wglądu w biurze Rady Gminy. Nikt nie zgłosił do niego uwag w związku z powyższym 
zawnioskowała o jego przyjęcie bez odczytywania. Radni w głosowaniu jednogłośnie przy 
14 głosach „za przyjęli protokół z ostatniej sesji bez odczytywania. 
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Adn. 5 – interpelacje i zapytania radnych 
 
- radna Mączyńska: 
1) zapytała jak daleko jest rozstrzygnięcie projektu w ramach rewitalizacji ? 
2)  na ul.Rudej wjeżdżając od ul.Kościuszki rosną stare grusze. Czy jest możliwość aby je 

usunąć ? 
- radny Hoffmann – prosił o wyrównanie drogi polnej z Popowa Kościelnego biegnącej od 

Osiedla Piastowskiego w kierunku na Popowo Kolonię; 
 
Adn. 6 – zapytania sołtysów 
 
- P.Borowska – sołtys sołectwa Wiela – zwróciła się z prośba o zmianę wytyczenia granic 

placu zabaw. Jest to teren na środku wsi i należy do placu zabaw. W przyszłym roku 
chcielibyśmy ogrodzić plac zabaw. 

- P.Sadłowska – sołtys sołectwa Podlesie Wysokie – zgłosiła dziury w asfalcie na drodze do 
P.Napierały; 

- P.Szulc – sołtys sołectwa Mirkowice – zwrócił się z prośbą o odprowadzenie wody z drogi 
od wjazdu z Zakrzewa do Mirkowiczek; 

- P.Starosta – sołtys sołectwa Popowo Kościelne – zapytała czy coś wiadomo odnośnie kursu 
rannego autobusu ? 

- P.Kubicka – sołtys sołectwa Żabiczyn – zgłosiła prośbę o wycięcie drzewa, które stoi na 
drodze do kościoła. Drzewo stoi na drodze gminnej i jest częściowo pęknięte; 

- P.Witucki – sołtys sołectwa Sarbia – odnośnie pracy Ośrodka Zdrowia w Mieścisku. Rodzice 
zgłaszają, że nie wykonuje się  bilansu dzieci. 

Na pytania sołtysów odpowiedzi udzielił Wójt Gminy. 
 
Adn. 7 
 
 Wójt przedstawił informacje z działalności międzysesyjnej. 

(Informacja Wójta Gminy z działalności międzysesyjnej stanowi Załącznik Nr 4 do protokołu.) 
 
Adn. 8 
 
 Przewodnicząca Rady Gminy – P.Elżbieta Kapczyńska złożyła informację ze swojej działalności 

w okresie międzysesyjnym: 
-  10 października br.  –udział w uroczystej inauguracji roku akademickiego Wyższej Szkoły 

Hotelarstwa i Gastronomii w Poznaniu; 
- 11 i 12 października br. – udział w konferencji w Słupskiej Specjalnej Strefie Ekonomicznej 
w Słupsku; 
- 12 października br. - udział w uroczystości z okazji Dnia Edukacji Narodowej; 
- 14 października br.  – udział w uroczystości pożegnalnej Wójta Gminy Mieścisko, który po 
37-latach pracy przechodzi na emeryturę; 
-  17 października br. – udział w wieczornicy z okazji 100-lecia odzyskania przez Polskę 
niepodległości zorganizowanej przez Koło Gospodyń Wiejskich w Popowie Kościelnym; 
- 24 października br. – udział we wspólnym posiedzeniu Komisji Rady; 
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- 26 października br. – udział w kongresie „Jeden świat wiele kultur” w kujawsko-Pomorskiej 
Szkole Wyższej w Bydgoszczy; 
- 26 października br. – udział w uroczystości z okazji Dnia Seniora; 
- 28 października br. – udział w festiwalu „Gąska dobra na wszystko”w Sarbii; 
- 30 października br. – złożyła gratulacje nowo wybranym radnym; 
 
 
Adn. 9 – informacja o stanie realizacji zadań oświatowych w roku szkolnym  2017/2018. 
Przewodnicząca Rady poinformowała, że na wspólnym posiedzeniu Komisji Rady inspektor 
oświaty w Urzędzie Gminy – P.Justyna Michalska przedstawiała szczegółowo w/w 
informację.  
Na sesji  P.inspektor udzieliła odpowiedzi na zgłoszone podczas Komisji przez radnych 
Rodzewicza i Wituckiego pytania związane z liczbą dzieci korzystających z dożywiania w 
szkołach na terenie gminy jak również ponoszonych płatności oraz odpowiedzi na przyczynę 
wypłaty przez gminę dodatku wyrównawczego nauczycielom, którzy nie osiągnęli  wysokości 
średnich wynagrodzeń. 
(Odpowiedź na zgłoszone zapytania stanowi  Załącznik Nr 5  do protokołu) 

 
Adn. 10 - Podjęcie uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi powstającymi na nieruchomościach zamieszkałych oraz ustalenia 
wysokości tej opłaty 
W związku z projektem uchwały zabrał głos Wójt Gminy – P.Andrzej Banaszyński. 
W drugim przetargu została zaoferowana  taka sama kwota. Jest wybór albo unieważnić 
przetarg i ogłosić następny i wpłynie ta sama oferta, która może być wyższa albo nie wpłynie 
żadna. Kiedy zostanie podjęta ta uchwała to mogę podpisać umowę na odbiór odpadów od 
1 stycznia 2019 roku. Koszty odbioru odpadów ogółem w 2018 roku to kwota 333.700,00 zł 
rocznie 330.000 zł. Zaoferowana kwota w przetargu to 499.830,24 zł. Wzrost o około 
48%.Gmina Mieścisko nie miała wzrostu opłaty przez 2 lata. System musi się sam bilansować. 
Dlatego propozycja wzrostu opłaty jest 14 zł za odpady segregowanie i 35 zł za 
niesegregowane. Szacowany ogólny przypis planowany na przyszły rok przy wzroście 16%  
(selektywne) i 40% (nieselektywne) wynosi  1.122.585,92 zł. 
W przyszłym roku będzie znowelizowana ustawa o odpadach i ten kto nie będzie segregował 
będzie płacił 400% więcej. 
- radny Staroń – zapytał czy w ościennych gminach też są opłaty w takiej wysokości. Wychodzi 
na to, że uczciwi naiwni płacą, a inni w ogóle nie płacą. Skąd ci ludzie mają brać pieniądze ? 
Ja jestem przeciwny podwyższeniu stawki opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi. 
- Wójt – w naszej gminie opłata jest od mieszkańca. W innych gminach płacą od 
gospodarstwa domowego, od 1 m3 wody; 
- radna Kapczyńska – na Komisjach padło pytanie czy 500 plus wpłynęło na zmniejszenie 
zaległości i okazuje się, że niektóre osoby mobilizują się i zaległości zmniejszają się; 
- radna Mączyńska – wskazała, że w roku 2018 koszt odbioru odpadów  miesięcznie wynosił 
około 28.000 zł a według nowej oferty ma być na miesiąc w przyszłym roku około 42.000 
zł.26.000 zł a według nowej oferty ma być na miesiąc w przyszłym roku 48.000 zł. Wzrost 
kosztu obsługi systemu dyktuje min. wzrost opłaty środowiskowej, którą musi ponieść 
MSOK. 
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- radna Chelwing – może warto byłoby się wstrzymać przed podwyższaniem stawki za odpady 
Może jest inne rozwiązanie, którego dzisiaj nie znamy ? 
- Wójt – poinformował, że zaległości w opłacie są w granicach 130.000 zł. W czasie rozliczeń 
zeznań podatkowych kwota ta zmniejsza się do 70.000 zł. Osoby zalegające w płatnościach 
zgłoszone są do Urzędu Skarbowego. Po to żeby od stycznia 2019 r. firma odbierała odpady 
to musi być wzrost. Nigdzie nie jest tak żeby zebrać 100% opłat. 
- radna Mączyńska – czy ta stawka 14 zł wystarczy do pokrycia kosztów obsługi systemu kiedy 
firma proponuje cenę na rok 499.000 zł ? 
- Skarbnik Gminy – zorganizowano 2 przetargi i każdorazowo była tylko jedna oferta i oferent 
przedstawiał kwotę wyższą niż była zaplanowana w budżecie. Niepodpisanie umowy może 
skutkować, ze od 1 stycznia 2019 roku nie będą odbierane odpady. W obecnej sytuacji 
finansowej przed podpisaniem umowy musi być zmieniony w Wykazie Przedsięwzięć w 
Wieloletniej Prognozie Finansowej limit zobowiązań. Musi on wzrosnąć do kwoty 499.000 zł. 
W tej chwili w WPF zawarta jest kwota 450.000 zł. Na etapie przygotowywania projektu 
budżetu na 2019 rok przyjęto stawkę opłaty za odpady 14 zł; 
- radna Oelke – mówiąc o wzroście limitu zobowiązań czy w projekcie uchwały w sprawie 
zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej jest ta kwota po zmianach ? Łączne nakłady 
finansowe na odbiór odpadów komunalnych wynoszą 1.850.000,00 zł. Dlaczego na 2019 rok 
jest limit 500.000 zł, a w kolejnych latach jest 450.000 zł ? Czy zakładamy, że ta usługa będzie 
tańsza ? Na jakiej podstawie prognozujemy, że koszty w 2020 roku obniżą się ? 

  - Wójt – mogą być mniejsze koszty. Oceniamy, że będzie zbierany popiół a jest tego pyłu w   
   granicach 10-15% i te wszystkie wartości mogą zostać zmienione; 
   - Skarbnik – „zakładaliśmy, że kolejny przetarg przyniesie niższą cenę. Nikt nie jest w stanie  
   przewidzieć kolejnych lat”. WPF to są założenia”; 
   - radny Wojtyszyn – „nie możemy pozwolić żeby od stycznia nie odbierać śmieci. Aby umowa  
   została podpisana to musimy podwyższyć stawkę  za odpady”; 
- radna Mączyńska – zwróciła uwagę, że opłata środowiskowa ma wzrosnąć do 270.000 zł. 
 - radna Oelke – „z jednej strony mówi się, że koszty rosną a w WPF stwierdzamy co innego. 
  Czy wzrost stawki na 14 zł wpłynie na relację  wskaźnika zadłużenia ustawy o finansach 
publicznych ? 
 - Skarbnik – wyjaśniła, że relacje zadłużenia wynikające z ustawy o finansach publicznych są 
spełnione. WPF spełnia wymogi art.243 ustawy o finansach publicznych przy założeniu limitu 
zobowiązań w kwocie 500.000 zł na 2019 rok. 
  W związku z wyczerpaniem dyskusji Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod 
głosowanie. 
  Na 14 radnych obecnych na sesji: 10 głosowało „za”, 2 „przeciw” i 2 „wstrzymało się od 
głosu”. 
Uchwała w sprawie w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi powstającymi na nieruchomościach zamieszkałych oraz ustalenia wysokości tej 
opłaty została podjęta większością głosów i stanowi Załącznik Nr 6 do protokołu. 
 
 Adn.11 - Podjęcie uchwały w sprawie postanowienia o odbieraniu odpadów komunalnych 
od właścicieli nieruchomości, na których nie zamieszkują mieszkańcy a powstają odpady 
komunalne oraz ustalenia stawki opłaty za pojemnik 
Wójt w uzasadnieniu wyjaśnił, że analogicznie jak w poprzedniej uchwale propozycja wzrostu 
stawek jest o 16% (dotyczy selektywnej zbiórki) i 40% (dotyczy nieselektywnej zbiórki). 
- radna Oelke – zapytała o cmentarze gdyż ta podwyżka uderzy w parafie; 
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- Wójt – w odpowiedzi wyjaśnił, że na cmentarzach też obowiązuje segregacja odpadów i to 
jest tańsze. 
- radna Kubicka – zwróciła uwagę, że przy okazji Wszystkich Świętych cmentarzach robi się 
bałagan i nie idzie nad tym zapanować; 
Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 
Na 14 radnych obecnych na sesji uchwała w sprawie postanowienia o odbieraniu odpadów 
komunalnych od właścicieli nieruchomości, na których nie zamieszkują mieszkańcy a powstają 
odpady komunalne oraz ustalenia stawki opłaty za pojemnik została podjęta jednogłośnie przy 
14 głosach „za” i stanowi Załącznik Nr  7 do protokołu. 
 
Adn. 12 – Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy na 2018 rok 
Skarbnik Gminy – P.Teresa Samarzewska wyjaśniła, że od czasu omawiania projektu uchwały 
na wspólnym posiedzeniu Komisji Wójt dzisiaj wprowadza autopoprawkę w wyniku której   
zwiększa się dochody jak również wydatki o kwotę 29.660 zł. 
(Autopoprawka wprowadzona na sesji do projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie 
Gminy stanowi Załącznik Nr 8 do protokołu). 
Radni w czasie dyskusji zgłaszali zapytania o wyjaśnienie wybranych zadań objętych zmianami 
budżetowymi na które odpowiedzi udzieliła Skarbnik Gminy. 
W związku z wyczerpaniem dyskusji Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały w sprawie 
zmian w budżecie Gminy pod głosowanie. 
Na 14 radnych obecnych na sesji uchwała w głosowaniu została podjęta jednogłośnie przy 14 
głosach „za” i stanowi Załącznik Nr 8 do protokołu. 

 
Adn. 13 -  Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXIV/223/17 Rady Gminy 
Mieścisko z dnia 27 grudnia 2017 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Mieścisko na lata 2018-2025 
Uzasadnienie projektu uchwały przedstawiła Skarbnik Gminy – P.Teresa Samarzewska. 
Zwróciła uwagę, że w latach 2018-2025 prognozuje się zachowanie relacji o której mowa w 
art.243 ustawy o finansach publicznych. Następnie odczytała maksymalne dopuszczalne 
wskaźniki spłat z art.243 ustawy o finansach publicznych a planowane łączne kwoty spłaty 
zobowiązań w latach 2018-2025. 
W dyskusji zgłoszono zapytania: 
- radna Oelke – zwróciła uwagę, że w 2018 roku zwiększa się zadłużenie Gminy o kwotę 
528.900 zł z tytułu planowanej realizacji usługi oświetleniowej i to zadłużenie będzie spłacone 
w 2019 roku. Czy to jest ujęte w łącznej kwocie zadłużenia ? 
- Skarbnik Gminy – wyjaśniła, że to są wszystkie zobowiązania łącznie z usługą oświetleniową; 
W związku z wyczerpaniem zapytań Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod 
głosowanie. 
Na 14 radnych obecnych na sesji: 11 głosowało „za” i 3 radnych „wstrzymało się od głosu”. 
Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXIV/223/17 Rady Gminy Mieścisko z dnia 27 grudnia 
2017 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Mieścisko na lata 
2018-2025 została podjęta większością głosów i stanowi  Załącznik Nr 9 do protokołu. 
 
Adn. 14 - Podjęcie uchwały w sprawie obniżenia 1 decytony żyta do podatku rolnego  
Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawił Wójt Gminy – P. Andrzej Banaszyński. 
Prezes GUS w Komunikacie z dnia 18 października 2018 r. ogłosił średnią cenę skupu żyta za 
11 kwartałów poprzedzających rok podatkowy w kwocie  54,36 zł za 1 decytonę. 
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W roku bieżącym na terenie gminy do podatku rolnego średnia cena skupu żyta wynosiła  
52,49 zł. 
W związku z tym, że Wójt Gminy proponuje na 2019 rok utrzymać tę samą cenę konieczne jest 
podjęcie uchwały. 
W związku z brakiem pytań Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 
Na 14 radnych uchwała w głosowaniu została podjęta jednogłośnie i stanowi Załącznik Nr 10 
do protokołu. 
W trakcie trwania obrad przybył na sesję zaproszony gość P. Edward Kubisz – autor książki 
„Mieścisko i jego mieszkańcy”, którego powitała Przewodnicząca Rady. 
 
Adn. 15  - Podjęcie uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego obejmującego tereny obrębu geodezyjnego Żabiczyn – wieś Żabiczyn część 
Zachodnia, gmina Mieścisko 
Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawił Wójt Gminy – P.Andrzej Banaszyński. W zakres 
planu wchodziło przeznaczenie terenu pod boisko sportowe z uwagi na fakt, że w/w teren 
stanowił grunt rolny klasy III należało wystąpić w ramach procedury uchwalania planu z 
wnioskiem do Ministra Rolnictwa o wyłączenie gruntów z produkcji rolnej. Miejscowy plan 
obejmował również zabezpieczenie terenu pod przebudowę skrzyżowania dróg powiatowych. 
W związku z brakiem pytań Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 
Na 14 radnych uchwała w głosowaniu została podjęta jednogłośnie i stanowi Załącznik Nr 11 
do protokołu. 
 
 
Adn. 16 - Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia 3 letniego Gminnego Programu 
Wspierania Rodziny w Gminie Mieścisko na lata 2019-2021 
W uzasadnieniu do projektu uchwały Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej – P.Grażyna 
Witucka wyjaśniła, że Ośrodek jest realizatorem ustawy o wspieraniu rodziny i pieczy 
zastępczej, który nakłada na gminę nie tylko realizację ale też posiadanie takiego programu. 
Bieżący program kończy się 31 grudnia br. i stąd potrzeba uchwalenia nowego na okres 3 lat. 
W związku z brakiem pytań Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 
Na 14 radnych uchwała w głosowaniu została podjęta jednogłośnie i stanowi Załącznik Nr 12 
do protokołu. 
 
Adn. 17  - Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
 
Odpowiedzi na zapytania radnych udzielił Wójt Gminy – P.Andrzej Banaszyński. 
 
Adn. 18 -  Informacja o złożonych oświadczeniach majątkowych za rok 2017. 
 
Przewodnicząca Rady poinformowała, że wszyscy radni złożyli oświadczenia majątkowe w 
ustawowym terminie i nie stwierdzono w nich nieprawidłowości. (Informacja stanowi 
Załącznik Nr 13 do protokołu).Na podstawie przedłożonej przez Wójta Gminy informacji 
wynika, że również kierownicy jednostek organizacyjnych złożyli oświadczenia bez uwag. 
(Informacja Wójta Gminy stanowi Załącznik Nr 14 do protokołu).Również Urząd Skarbowy 
przysłał informację o złożonych oświadczeniach przez kierowników jednostek organizacyjnych 
i radnych nie wnosząc uwag.(Informacja Urzędu Skarbowego stanowi Załącznik Nr 15 do 
protokołu). 
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 Adn. 19 - Podsumowanie pracy VII kadencji organów gminy Mieścisko 
 
W związku z kończącą się w dniu 16 listopada 2018 r. VII kadencją Rady Gminy Przewodnicząca 
Rady – P.Elżbieta Kapczyńska przedstawiła informację podsumowującą pracę Rady Gminy w 
okresie mijającej kadencji 2014-2018. 
(Informacja o pracy Rady Gminy w latach 2014-2018 stanowi Załącznik Nr 16 do protokołu). 
Z kolei Wójt Gminy – P.Andrzej Banaszyński przedstawił w liczbach informację o dochodach i 
wydatkach budżetu Gminy Mieścisko w latach 2015-2018. 
(Informacja Wójta stanowi  Załącznik Nr 17 do protokołu). 
Będąc przy głosie Wójt poinformował, że jest to jego ostatnie wystąpienie w związku z 
przejściem na emeryturę jednak nie kończy pracy w samorządzie gdyż od tej kadencji będzie 
radnym Rady Powiatu Wągrowieckiego. 
Z kolei Przewodnicząca Rady poprosiła o zabranie głosu gościa specjalnego P.Edwarda Kubisza, 
który jest jak wcześniej wspomniano autorem książki o Mieścisku z lat 50-tych. 
Autor książki w ogólnym zarysie przedstawił tematykę książki, której treść ma charakter 
„spaceru” ulicami Mieściska lat 50-tych,  zatrzymywaniu się przy każdym domu i mieszkających 
w nim ludziach. 
Po wystąpieniach Przewodnicząca Rady i Wójt Gminy składali sobie nawzajem podziękowania 
za wieloletnią współpracę a następnie podziękowania otrzymali inspektor ds. obsługi organów 
gminy, radni, sołtysi i pracownicy Urzędu Gminy. Każdy obecny na sesji otrzymał jako 
upominek książkę, której autorem jest P.Edward Kubisz pt. ”Mieścisko i jego mieszkańcy”. Po 
sesji była możliwość wpisu przez autora do książek dedykacji. 
 
W związku z wyczerpaniem punktów porządku obrad Przewodnicząca Rady zakończyła 
ostatnią XLIV sesję w kadencji 2014-2018. 
 
 
         Protokółowała:    Przewodniczyła sesji: 
 
  Inspektor ds. obsługi organów  /Elżbieta Kapczyńska/ 
   gminy  
 
          /Wiesława Kujawa/ 


